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От: Валерия Дончева и Елена Чамуркова, общински съветници

Относно: Безстопанственост от страна на община Велико Търново в 
бившата гимназия по машиностроене "Никола Йонков Вапцаров" - гр. 
Дебелец

Уважаеми г-н Кмет,

Строителството на Гимназията по машиностроене в гр. Дебелец 
започва през 1963г. с активната помощ на своите учениците и отваря врати 
четири години по - късно. Училището е с внушителни размери, с 
обособени три сгради - една с класни стаи, цех за производство и 
физкултурен салон, а в него са учили над 800 деца.

По обективни причини през 2012 г. Гимназията по машиностроене беше 
закрита, а собствеността и остава държавна до 2017 г., когато с акт за 
безвъзмездно прехвърляне преминава във владение на община Велико 
Търново.

Към днешна дата, 5 години по -  късно, състоянието на същата е плачевно. 
От снимките, които сме Ви предоставили, се вижда ясно и красноречиво



как се стопанисва сградата - изпочупени прозорци отвън, вход свободен, а 
вътре всичко ценно е заграбено, опустошено и унищожено. По земята се 
търкалят дипломи, тетрадки, чертежи и цялата документация на 
училището.

Информацията, с която разполагаме е, че Община В. Търново прехвърля 
правомощията по стопанисване на училището на директора на 
Професионална гимназия по електроника "Александър Степанович Попов" 
Нели Николова, но очевидно за всички е какъв е резултата от това 
действие.

Единствено физкултурният салон, поне отвън, изглежда прилично на фона 
на останалите сгради, за който местни хора ни информираха, че е трябвало 
да стане спортен клуб.

Днес единствената функция на бившето училище е да бъде подслон 
и тоалетна на клошарите, които използват всичко, което може да гори, за 
да се стоплят...

От всичко казано до тук възникват множество въпроси, част от които ще 
се опитаме да синтезираме по следния начин:

1. Какви са били намеренията на Общината към бившата гимназия по 
машиностроене, за да поискате прехвърляне на собствеността? Защо 
първоначалните намерения не са реализирани?

2. Откакто община Велико Търново е собственик на парцела какви 
мерки сте предприели за обезопасяване на сградата, съхранение и 
архивиране на документацията на училището?

3. Каква е съдбата на оборудването от цеха и училището?
4. Как и защо допуснахте тази безстопанственост?
5. Оттук нататък какви конкретни мерки ще предприемете за цялостно 

подобряване състоянието на сградата?
6. Има ли и други общински сгради с подобна съдба -  изоставени, 

безстопанствени и рушащи се?

Очакваме Вашия отговор с приложена към него цялата документация по 
казуса.

9.02.2022 г. гр. Велико Търново С уважение: В. Дончева

Ел. Чамуркова








